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اسامی پذیرفته شدگان نهایی آزمون دکتری سال ۱۴۰۱ اعلام شد

رئیس سازمان سنجش آموزش کشور از اعلام اسامی پذیرفته شدگان نهایی آزمون ورودی 

دوره دکتری »Ph.D« نیمه متمرکز سال ۱۴۰۱ دانشگاه ها و موسسات آموزش عالی و 

دانشگاه آزاد اسلامی خبر داد.  عبدالرسول پورعباس با اعلام این خبر گفت: »متقاضیانی 

که هم در ردیف پذیرفته شدگان یکی از دانشگاه ها و موسسات آموزش عالی و هم در ردیف 

پذیرفته شدگان یکی از واحدهای دانشگاه آزاد اسلامی قرار می گیرند توجه داشته باشند 

که منحصرا می توانند در یکی از کدرشته  محل های قبولی ثبت نام کنند و به عبارتی مجاز به 

ثبت نام در هر دو محل قبولی نیستند.«  وی تصریح کرد: »متقاضیانی که اسامی آنها به عنوان 

پذیرفته شدگان نهایی هر یک از کدرشته محل های تحصیلی دانشگاه ها و موسسات آموزش 

عالی اعلام شده است، لازم است از روز یکشنبه ۱۴۰۱/۵/۳۰ برای اطلاع از تاریخ و مدارک 

ثبت نام به درگاه اطلاع رسانی دانشگاه یا موسسه محل قبولی خود و پذیرفته شدگان رشته های 

دانشگاه آزاد اسلامی نیز برای اطلاع از تاریخ، مدارک و نحوه ثبت نام در مراکز قبولی به درگاه 

اطلاع رسانی مرکز سنجش، پذیرش و فارغ التحصیلی دانشگاه آزاد اسلامی مراجعه کنند.« 

حضور ۴۰۰ دانشجوی بین المللی در دوره آموزشی فرهنگی دانشجویان

دانشجویان شرکت کننده در دوره آموزشی فرهنگی دانشجویان بین الملل با حضور 

در جماران از محل زندگی و حسینیه محل سخنرانی های رهبر فقید انقلاب اسلامی 

بازدید کردند. دوره آموزشی فرهنگی دانشجویان بین الملل از ۲۲ مردادماه ۱۴۰۱ به 

همت اداره کل امور دانشجویان بین الملل سازمان امور دانشجویان و با میزبانی دانشگاه 

علامه طباطبایی آغاز شده است. در این دوره آموزشی فرهنگی ۴۰۰ دانشجوی بین المللی 

از دانشگاه های سراسر کشور حضور پیدا کرده اند. دینداری در تمدن نوین اسلامی، 

فرصت ها و ظرفیت های جهان اسلام، تهدیدها و چالش های جهان اسلام، سواد رسانه ای 

و جنگ شناختی، هویت دانشجویی و مهارت های زندگی، 6 محوری است که برنامه های 

آموزشی این دوره براساس آن تدوین شده اند. همچنین در حوزه فوق برنامه، برنامه های 

جانبی متعددی مثل بازدید از بناهای مختلف تهران، بازدید از کاخ موزه ها، بازدید از 

پارک علم وفناوری، پخش فیلم های مستند و تحلیل آنها، مجلس انس با قرآن و تالارهای 

گفت وگو برای پاسخگویی به سوالات و شبهات شرکت کنندگان تدارک دیده شده است. 

بسـیج  دل  از   ۱388 سـال  رهبـر  سـفیران  جهـادی  گـروه 

دانشـجویی دانشـگاه باهنـر کرمـان متولـد شـد و حـالا کـه 8۰ 

نفـر عضـو دارد و بـه ۱3 سـالگی رسـیده، در حوزه هـای مختلـف 

دارد.  آتـش  بـر  دسـتی  عمـران  و  آموزشـی  فرهنگـی،  ازجملـه 

رمشـک، قلعه گنـج و رودبـار را هـم بایـد به عنـوان پاتـوق اصلـی 

و  کـرد  معرفـی  کرمـان  باهنـر  دانشـگاه  جهادی هـای  حضـور 

جالب تـر دلیـل انتخـاب منطقـه رمشـک اسـت. منطقـه ای کـه 

به خاطـر بیانـات مقام معظم رهبـری به عنـوان خانـه دوم اعضـای 

ایـن گـروه جهـادی انتخاب شـده و عمـده فعالیت جهـادی در آن 

هـم معطـوف به حـوزه فرهنگ اسـت. نکته مهم دربـاره این گروه 

جهـادی آن اسـت کـه برای هـر منطقـه در ابتدا اردوی شناسـایی 

برگـزار می کنـد تـا بعـد از در جریـان قـرار گرفتـن از نیازهـای هـر 

منطقـه در حوزه هـای مختلـف،  بتوانـد اردوهـای دوم و سـومش 

اصـول  البتـه  کنـد.  برنامه ریـزی  نیازهـا  آن  رفـع  راسـتای  در  را 

به نحـوه  عمدتـا  نیـز  دوم  اردوی  کـه  اسـت  اینطـور  کاری شـان 

ارتباط گیـری بـا مردم مناطق هـدف خلاصه شـود. در این گزارش 

سـراغ مهـدی نظری،  مسـئول این گروه جهادی رفتیـم تا برایمان 

از مناطـق هـدف، نـوع برنامه ریـزی و دستاوردهایشـان بگویـد.

برایهرمنطقههدفبرنامهریزی
چندسالهداریم

او به دلایل حضورش در ایـــن فعالیت های عام المنفعه، می گوید:  

»اولین اردویی که به همراه 7۰ نفر دیگر در آن شرکت کردم، مربوط 

به سال 98 است، درست زمانی که برای اولین بار به منطقه قلعه گنج 

رفته و توانستیم ارتباطات نسبتا خوبی با این منطقه بگیریم. شروع 

فعالیت هایمان نیز با کارهای عمرانی از قبیل ســـاخت ســـرویس 

بهداشتی و مدرسه عباس آباد بود.« نظری با بیان اینکه  از شهریور سال 

۱۳99 مسئولیت گروه را عهده دار شدم، ادامه می دهد: »فعالیتی 

که ما از ســـال ۱۳99 شروع کردیم ادامه فعالیت های سال ۱۳98 

در منطقه قلعه گنج بود. گروه ما راهبردی کلی دارد که براساس آن 

چندســـالی را در منطقه هدف می مانیم و در فواصل زمانی نزدیک 

رفت وآمد مستمری در منطقه داریم. معتقدیم این کار باعث می شود 

هم با مردم منطقه ارتباط نزدیک تری بگیریم و هم بتوانیم بخشی از 

برنامه هایی که برای حل مشکلات هر منطقه تعیین کرده ایم  تا حد 

زیادی به نتیجه برسند.« نبود برنامه آموزشی مشخص برای تازه واردها 

به گروه جهادی سفیران رهبر یکی از موضوعاتی است که نظری هم به 

آن معترف است. او در این باره می گوید:  »متاسفانه ما آموزش خاصی 

برای جهادگران نداریم. درحقیقت هیچ نوع فضای آموزشی در اختیار 

نداریـــم، البته پیش از کرونا آموزش هایی را برای انجام فعالیت های 

عمرانی و فعالیت در حوزه کودک و نوجوان برای اعضا داشـــتیم که 

با همه گیری این بیماری، عملا این بخش هم رو به تعطیلی رفت.«

راهبردمانبهـــرهگرفتنازظرفیتمردمبومی
مناطقمحرومبرایرفعچالشهاست

گروه های جهادی معمولا از ابتدای شکل گیری اهداف مشخصی 

را دنبال می کنند؛ اهدافی که با شرایط کشور رنگ وبوی متناسب 

با فضای روز به خودشان می گیرند. جهادی های سفیران رهبر با 

توجه به نامی که برای انتخاب کرده اند، محور اصلی فعالیت های 

خود را تحقق بیانات و مطالبات مقام معظم رهبری گذاشـــته اند. 

مســـئول این گروه جهادی با بیان اینکه به آن دلیل که در عملی 

کردن بیانات و پیاده ســـازی آن از طریـــق فعالیت های جهادی 

کم توجهی شـــده اســـت، می گوید: »به همین دلیل هدف مان را 

تحقق این مطالبات گذاشـــته ایم و نه تنها منطقه هدف مان را بر 

این اساس انتخاب می کنیم، بلکه فعالیت هایمان به ویژه در حوزه 

فرهنگی را نیز طبق صحبت های رهبری برنامه ریزی می کنیم. البته 

طبیعتا این کار را براســـاس فهم خودمان دنبال می کنیم. ادعای 

ما این است که سفیران کار و تلاش هستیم و در داخل منطقه نیز 

براساس این شعار جلو می رویم.« نظری در ادامه می گوید: »سعی 

می کنیم جوانان روستا را به کارهای جهادی تشویق کنیم،  قطعا این 

فضا بسیار به ما کمک می کند و برکات عظیمی هم برایمان داشته 

است. طبیعتا وقتی مردم یک منطقه آن هم منطقه ای که از امکانات 

اولیه هم بی بهره اســـت،  خودشان پای کار می آیند،  می بینیم که 

اثرات کارهای جهادی طولانی مدت و مادام العمر خواهد شد.«

او با ابراز تاســـف از اینکه برخی گروه های جهادی خودشان را از 

مردم جدا می دانند، بیان می کند:  »یکی از اهداف ما این اســـت 

که مردم روســـتا را رشـــد دهیم تا جلو بیایند و خودشان برای حل 

مشـــکلات روستا قدم بردارند. یکی از اصلی ترین و راهبردهای ما 

این موضوع اســـت و برنامه های شناسایی مناطق و برنامه ریزی 

برای رفع محرومیت ها نیز بـــا در نظر گرفتن ظرفیت مردم بومی 

صورت می گیرد.«

پایشآبوخاکبرایتولیدمحصولاتکشاورزی
درمناطقمحروم

کمتر پیش می آید گروه جهادی بخواهد در منطقه ای کار علمی و 

پژوهشی کند؛ کاری که با توجه به شرایط مناطق هدف شاید در 

وهله اول خنده دار هم به نظر برسد. اما جهادی های سفیران رهبر 

جزء معدود گروه هایی هســـتند که از سال ۱۳99 بخشی از توان 

خود را برای این مهم صرف می کنند. انرژی ای که طبیعی اســـت 

در سال های اول نه تنها نتیجه بخش نباشد، بلکه اگر بخواهیم از 

بیـــرون به آن نگاه کنیم، هدر دادن انرژی اعضای گروه هم تلقی 

شود. نظری در این باره می گوید:  »در ابتدا برای آغاز فعالیت های 

علمی و پژوهشی مان با اهالی روستای چهلمنی جلسه ای گذاشته 

شد و پس از آن دیداری با مسئول جهاد کشاورزی روستای سرخ 

قلعه صورت دادیم. هدف اصلی مان نیز انجام فعالیت های علمی 

در حوزه کشـــاورزی است تا بتوانیم به نوعی زمینه را برای اشتغال 

بدون ریسک اهالی مناطق محروم آماده کنیم.«

او در توضیح بیشـــتر این مساله ادامه می دهد:  »وقتی به روستای 

چهلمنی رفتیم، آب وخاک منطقه را مورد آزمایش قرار دادیم. البته 

باید این مســـاله را هم بگویم که این فعالیت برای اولین بار صورت 

گرفت و به این دلیل که در این بحث تجربه ای نداشـــتیم، آنطور 

که باید تاثیری نداشت و نمونه گیری به مشکل برخورد. تجربه ای 

در این موضوع کســـب و طبیعتا آزمون وخطایی داشتیم اما قرار 

اســـت به زودی برای فاز دوم آن اقدام کنیم. ما اطمینان داریم که 

اگر بتوانیم این پایش را با روشـــی درست در مناطق پیاده سازی 

کنیم، شـــاهد تاثیرات بسیاری در حوزه کشاورزی مناطق محروم 

خواهیم بود.«

ورودبـــهفعالیتهایاقتصادیبرایگروههای
جهادیکارحساسیتلقیمیشود

او درباره عدم فعالیت گروه در مباحث اقتصادی می گوید: »بحث 

اقتصادی کمی حســـاس اســـت و ما در بین گروه های جهادی 

دیده ایم که در این مـــورد به صورت غیرتخصصی کار می کنند و 

به جای اینکه افراد روستا را نسبت به گره های جهادی خوش بین 

کنند کار عکس انجام می دهنـــد. برای مثال گروهی مرغداری 

کوچکی را در اختیار مردم منطقه قرار داده بود، اما ظرف چندماه 

همه مرغ ها تلف شدند. ما برای اینکه چنین فضایی پیش نیاید و 

صرفـــا کار ظاهری انجام ندهیم به این بحث ورود نکردیم؛ چراکه 

اگر کارهایی از این دســـت شکســـت بخورد گروه جهادی وجهه 

خود را در بین مردم از دست می دهد و دیگر اعتماد مردم را مثل 

قبل نخواهد داشت.«

مسئولاندولتسیزدهمکارجهادیهاراسریعتر
انجاممیدهند

نظـــری در ادامه درباره حمایت های صـــورت گرفته از گروه 

جهادی سفیران رهبر بیان می کند: »بحث مالی مهم است 

امـــا نمی توان گفت که اگر پولی نباشـــد کار جلو نمی رود. 

زمانی که به منطقه ای می رویم اگر پول داشته باشیم و بتوانیم 

افراد را پای کار بیاوریم شرایط متفاوت می شود اما اگر نباشد 

هم می توانیم به نوعی کار را پیش ببریم. شـــاید دلیلی که ما 

درگیر مسائل مالی نشدیم، این است که مردم پای کار بودند. 

همچنین از لحاظ گرفتن مجوز مشکلی نداشتیم و مسئولان 

استان کرمان همیشه همراه ما بودند.«

او با اشـــاره به اینکه حمایت هـــای صورت گرفته تا حدودی 

رضایت بخش اســـت، می گویـــد: »حمایت ها تا به اینجا کار 

ما را راه انداخته اســـت. مسئولان دانشگاه نیز از سال پیش 

تغییر کرده اند و جنس حمایت ها فرق کرده است و همراه تر 

شده اند. در افتتاحیه اردوهای جهادی یا اختتامیه آن حضور 

پیدا می کنند و از لحاظ معنوی حمایت های خوبی از ما دارند. 

از لحاظ مادی نیز حمایت محدودی از گروه جهادی می شود. 

بحث حمایت ها شـــاید کمی بیشتر شده باشد اما همین که 

درحال حاضر کار ما سریع تر پیش می رود بسیار خوب است.«

نظری در ادامه درباره اردوهای پیش روی گروه سفیران رهبر 

می گویـــد: »بنا داریم در بازه زمانی ۲7 مرداد تا ۴ شـــهریور 

اردوی جهـــادی با حضور حدود 8۰ جهادگر برگزار کنیم که 

تمرکزمان بر تعمیر مساجد در مناطق چاه بلوچ، میریخانی، 

میرزاآباد و شـــمس گز است. در بحث فرهنگی نیز برنامه ها 

در قالـــب بحث های آموزش و اربعین صورت می گیرد. البته 

با توجه به اربعین حسینی زمینه را برای حضور روحانیون در 

این منطقه فراهم می کنیم تا به سوالات مردم پاسخ دهند.«

پیچیکهروایتگرصمیمیتاردوهایجهادی
است

جهادی هـــا کمتر در فضای مجازی حضـــور دارند و ترجیح 

می دهند آنچه در مناطق محروم می بینند و اقداماتی که برای 

رفع محرومیت ها انجام می دهند، در همان خطه از کشـــور 

باقی بماند. جهادی های سفیران رهبر اما نگاه متفاوتی به 

بســـتر فضای مجازی دارند و تلاش می کنند از این ظرفیت 

هم در راستای اطلاع رسانی نســـبت به اقدامات شان بهره 

ببرند، هم آن را به محلی برای جمع آوری کمک های مردمی 

در قالب نقدی و غیرنقدی تبدیل کنند. صفحه اینستاگرام 

این گروه جهادی را می تـــوان نمونه خوبی برای الگوگیری 

دیگران گروه های جهادی دانســـت. اطلاع رســـانی از آنچه 

توسط این گروه ها صورت گرفته و می گیرد، موضوعی است 

که مقام معظم رهبری نیز به آن اشاره داشته و عنوان کرده اند:  

»کارهای خود، پیشـــرفت های خـــود، موفقیت های خود، 

توانایی های روزافزون خود را به شـــکل هنرمندانه به اطلاع 

همگان برســـانید.« موضوعی که نشان می دهد جهادگران 

مناطـــق محروم بایـــد در حوزه اطلاع رســـانی نیز حضوری 

جهادی وار داشته باشند.

»فرهیختگان« از جهادی های دانشگاه باهنر کرمان گزارش می دهد

کار پژوهشی گروه های جهادی برای توسعه مناطق محروم

۵۰۰ نفر به مرحله تکمیل ظرفیت آزمون دستیاری اختصاص می یابد

معاون آموزشی وزارت بهداشت از تکمیل ظرفیت پذیرش رشته های دستیاری خبر داد و گفت: 

»بعد از اعلام پذیرفته شدگان مرحله اول، تا میزان ۵۰۰ ظرفیت جدید به مرحله تکمیل ظرفیت 

اختصاص می یابد.« ابوالفضل باقری فرد با اشاره به برگزاری سالانه آزمون بورد، اضافه کرد: »از 

ظرفیت اعضای بورد برای برگزاری آزمون ها استفاده می شود و طی ۱۰ روز از ۲6 مردادماه سوالات 

آزمون طرح، بررسی و نهایی می شود و بعد این مدت آزمون به صورت متمرکز و تحت نظارت وزارت 

بهداشت برگزار خواهد شد.« 

وی اظهار کرد: »گروه های بورد تخصصی و فوق تخصصی، بالاترین مرجع تصمیم گیری درخصوص 

کمیت و کیفیت رشته های پزشکی هستند که باید از این ظرفیت بهینه در تمامی زمینه های حوزه 

پزشکی و نظام سلامت بهره مند شد.« وی در مورد تکمیل ظرفیت پذیرش رشته های دستیاری تصریح 

کرد: »بعد از اعلام لیست پذیرفته شدگان مرحله اول، وزارت بهداشت تا میزان ۵۰۰ ظرفیت جدید 

را در مرحله تکمیل و براساس نتیجه آزمون دستیاری و رعایت اصل بومی گزینی، پذیرش می کند 

که این فرآیند تا شروع سال تحصیلی جدید مشخص می شود.« 

راضیه فلاح
خبرنگار

فاطمه طاری بخش
خبرنگار

با توجه به نزدیک شدن به سال تحصیلی ۱۴۰۲-۱۴۰۱ دانشگاه آزاد 

اسلامی در تلاش است با در پیش گرفتن سیاست های مثبت و جامع 

و براساس احصای نیازهای دانشجویان شرایط بهتر و مناسب تری را 

برای فعالیت و تحصیل دانشجویان در رشته های مختلف ایجاد کند. 

اجرای طرح های مختلف مانند پویش، آمایش منطقه و... باعث شده 

تا همه واحدهای این دانشگاه برای رسیدن به نسل چهارم و دانشگاه 

کارآفرین به صورت جدی این اهداف مهم را دنبال و طرح های مرتبط 

با این سیاســـت را به صورت کامل به مرحله اجرا برسانند. دراین میان 

تشکیل مجدد کلاس های درســـی در سال تحصیلی جاری فرصت 

مناسبی را برای اجرای بهتر طرح های این دانشگاه دراختیار هر واحد 

قرار می دهد. دانشگاه آزاد اسلامی واحد اهواز، یکی از واحدهای فعال 

این دانشگاه است که درتلاش اســـت به عنوان جامع ترین دانشگاه 

اســـتان، اولویت های مطرح شده را اجرایی  و دانشجویان بیشتری را 

برای تحصیل جذب کند. یکی از اقدامات مهم واحدهای دانشگاهی 

برای دانشجویان، اطلاع رسانی پیرامون رشته های دانشگاهی است؛ 

موضوعی که علی افروس، رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان خوزستان 

دربـــاره اش به »فرهیختگان« گفت:  »به طور جدی در همه واحدهای 

دانشگاهی استان و با توجه به شرایط و فرهنگ پذیرش هر شهرستان، 

کارهای تبلیغاتی آغاز شده است. این تبلیغات بسته به تناسب و کیفیت 

بیشتر رشته ها در هر شهرستان دنبال می شود. همچنین از ظرفیت 

دفاتر مشاوره هر واحد برای معرفی رشته ها استفاده می شود و حتی 

استادهایی که رغبتی برای شناسایی و معرفی رشته ها به دانشجویان 

داشـــتند؛ در کلاس های توجیهی آمـــوزش لازم را فراگرفته و به کار 

مشغول شدند. شماره تماس مراکز نیز به صورت گسترده اعلام و کار 

مشاوره تحصیلی با جدیت آغاز شده است.« او به وضعیت رشته های 

دانشگاهی در سال تحصیلی جدید اشاره و تصریح کرد:  »برای سال 

جدید تحصیلی 68 رشـــته مهارتی جدید به رشته های استان اضافه 

شده است. این رشـــته ها ازقبیل طلا و جواهرات، تعمیرات موبایل و 

تربیت مربی مهدکودک هســـتند که به رشته های مقاطع کاردانی و 

کارشناسی افزوده شده است. برخی از این رشته ها مانند ریخته گری 

با انجام مشاوره و تعاملات دانشگاه و برخی صنایع استان، به مجموعه 

رشته های مهارتی اضافه شده است.« رئیس دانشگاه آزاد واحد اهواز 

درمورد اقدامات این واحد برای شـــروع سال جدید تحصیلی گفت: 

»جلســـات هماهنگی کمیته استقبال انجام و تصمیمات نهایی اخذ 

شـــده است. بر این اساس برای ثبت نام در محل سالن های ثبت نام 

همه واحدهای دانشگاهی درحال آماده سازی هستند تا همه مراحل 

ثبت نام به صورت یکپارچه انجام شود. فضایی را برای تکریم خانواده ها 

و ارباب رجوع تدارک دیده و فعالیت ها را به گونه ای پیش  خواهیم برد 

که زمان معطلی برای کسی پیش نیاید. همچنین برای ثبت نام مجازی 

کافی نت هایی را در داخل واحدها تدارک دیده ایم تا نیاز دانشجویان 

در خود واحد برطرف شـــود. جلسه توجیهی ورودی های جدید نیز 

در مهرماه انجام خواهد شـــد.« افروس ادامه داد: »یک سری 

تبلیغات کلی در همه واحدها برای جذب دانشجو انجام شده 

و از ســـوی دیگر تبلیغات هوشمند نیز صورت گرفته است. 

تفاهمنامه هایی بین دانشـــگاه و بانک های مختلف برای 

پرداخت شهریه دانشجویان از طریق وام های چهار درصدی 

به امضا رسیده و تبلیغات گسترده ای روی آنها 

انجام شده است. براساس این تفاهمنامه 

دانشجویان می توانند کل شهریه خود را 

به صـــورت وام از طریق بانک های طرف 

قرارداد پرداخت کنند تا دغدغه ای برای 

این موضوع نداشته  باشند. تخفیفات دانشجویی مناسبی برای افراد 

نیازمند و کم بضاعت در نظر گرفته و اطلاع رســـانی لازم انجام شـــده 

اســـت.«  او افزود: »همچنین به صورت گسترده طرح اشتغال آفرینی 

برمبنای دانش بنیان ها و طرح پویش را معرفی و استادهای شاخص 

در هرکـــدام از این طرح ها را شناســـایی کرده ایـــم. برخی اقدامات 

مانند »روز در باز دانشـــگاه« نیز درطول ترم برای دانشـــجویان اجرا 

شده اســـت. اینها همه درکنار تبلیغاتی اســـت که برای رشته های 

جدید در حال انجام اســـت.« رئیس دانشـــگاه آزاد اسلامی 

استان خوزستان درباره مزیت ها و ظرفیت های این استان 

برای جذب بیشتر دانشجویان، گفت: »استان خوزستان از 

قابلیت های محیطی خاص جغرافیایی و تنوع اقلیمی مانند 

آب وهوای مختلف در شهرســـتان های این استان برخوردار 

اســـت که این خود شـــرایط متفاوتی را برای رشته ها و 

اشـــتغال فارغ التحصیلان ایجاد می کند. وجود 

صنایع مختلف ازقبیل فولاد، پتروشیمی، نفت و 

کشاورزی این استان را جزء یکی از استان های 

شاخص کشور قرار داده است. از سوی دیگر 

تنوع رشته های دانشگاه آزاد و گسترش این رشته ها بین واحدهای 

مختلف برمبنای جغرافیا و قابلیت های شهرستان رعایت شده است.«  

افروس در همین زمینه اظهار داشت:  »وجود فرهنگ های مختلف نیز 

به تنهایی یکی از جذابیت های این استان برای داوطلبان دانشگاه به 

حساب می آید. همچنین واحد دانشگاهی این استان از نظر تعداد 

اعضای هیات علمی با ۲۵۰۰ نفر استاد یکی از بزرگ ترین واحدهای 

دانشگاهی کشور محسوب می شود. از دیگر مزیت های دانشگاه آزاد 

اسلامی استان خوزســـتان وجود زیرساخت های درست و امکانات 

مناسب مانند آزمایشگاه های مناسب و کارگاه هاست. برای مثال واحد 

مسجدسلیمان در شمال استان تجهیزاتی را در حوزه زمین شناسی و 

لرزه نگاری دارد که شاید در مرکز لرزه نگاری دانشگاه تهران نیز وجود 

نداشته  باشد.« او خاطرنشان کرد: »تجهیزات آزمایشگاهی واحدهای 

دزفول، ماهشهر، آبادان، شوشـــتر و اهواز به حدی کامل است که 

بعضی از تجهیزات آن هم حتی در واحدهای دولتی نیز وجود ندارد. 

به طور قطع کارهایی که برای اجرای طرح پویش در اســـتان انجام 

شده به جذابیت تحصیل در واحدهای دانشگاه افزوده است. از ترم 

بهمن ماه چند رشته پزشکی و پیراپزشکی نیز به رشته های دانشگاه 

افزوده خواهد شد. یکی از مسائلی که باید به آن توجه شود مدیران 

برتر کشوری و استانی هستند که جزء فارغ التحصیلان دانشگاه آزاد 

استان محسوب می شـــوند،  مولفه ای که نشان دهنده توانایی این 

دانشگاه در تربیت نیروی انسانی است.« 

رئیس دانشگاه آزاد استان خوزستان در گفت وگو با »فرهیختگان« مطرح کرد 
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گفتوگو


